



ISSN 1005-9369
CN 23-1391/S

东北农业大学学报

JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

第50卷 第3期
Vol.50 No.3



2019.3

东北农业大学学报

月刊 1957年创刊

第50卷 第3期 总289期 2019年3月

目次

研究报告

转 *TaDREB3a* 基因大豆抗旱筛选鉴定·····张彬彬, 张伟娜, 邓 晶, 李冬梅, 鄂志莹 (1)

大豆 *GmGBP1-i* 植株开花后光周期反应及农艺性状分析

·····赵 琳, 王 阔, 李 欣, 陶亚涵, 丁福全, 李文滨 (12)

西伯利亚白刺愈伤组织耐盐生理及外源 Ca^{2+} 的缓解效应

·····闫永庆, 殷 媛, 王 馨, 范倩雯, 赵 野, 王 骁 (18)

矮牵牛 *PhABCG6* 基因克隆及花药特异性表达分析

·····李 娅, 杜菊花, 江海燕, 李玉立, 胡惠蓉, 王良桂, 岳远征 (27)

乙烯对树莓果实成熟软化的影响 ····· 杨国慧, 李红霞, 韩德果, 范婷婷, 陈乐天, 李 玲 (35)

黏虫谷胱甘肽 S-转移酶基因对两种杀虫剂的响应·····樊 东, 刘 艳 (44)

FGF-1 对大鼠血小板聚集和活化的抑制作用

·····李德山, 郭 瑞, 李 帅, 贺 奇, 尹 鹤, 任桂萍, 王 凯 (52)

小鼠早期胚胎发育过程中母源基因降解相关内源性小干扰 RNA 筛选与鉴定

·····孔庆然, 张加明, 宗 鸣, 尹 智, 刘忠华 (59)

中草药复方制剂对青脚麻鸡法氏囊免疫功能、抗氧化性及增殖凋亡基因表达的影响

·····靳二辉, 熊宪献, 孙雨豪, 裴亚琼, 孙 启, 任 曼, 金光明 (66)

黑土对邻苯二甲酸二丁酯吸附特性研究

·····张 颖, 付嘉伟, 王蕾, 杨双双, 李 营, 李 瑞, 于 晖 (78)

黑龙江省夏季异常降水特征及其对总降水的贡献研究

·····姜丽霞, 李芳花, 王晾晾, 朱海霞, 翟 墨, 赵慧颖, 韩俊杰, 于艳梅, 闫敏慧, 王 萍 (86)

[期刊基本参数]: CN23-1391/S *1957*m*A4*96*zh*P* ¥ 20.00*1 000*11*2019-03

DONGBEI NONGYE DAXUE XUEBAO
JOURNAL OF NORTHEAST AGRICULTURAL UNIVERSITY

Monthly Vol. 50 No. 3 (Cumulated No. 289) March 2019

CONTENTS

Research Report

Screening and identification of drought resistance of transgenic *TaDREB3a* soybean

.....ZHANG Binbin, et al. (1)

Photoperiod response of soybean *GmGBP1* gene interference plant after flowering and

agronomical characters analysis ZHAO Lin, et al. (12)

Salt tolerance physiology of *Nitraria sibirica* Pall. callus and mitigation

effect of exogenous Ca^{2+} YAN Yongqing, et al. (18)

Cloning and anther-specific expression analysis of *PhABCG26* gene in *Petunia hybrid*.....LI Ya, et al. (27)

Effect of ethylene on ripening and softening of raspberry fruit YANG Guohui, et al. (35)

Response of glutathione S-transferase gene in *Mythimna separata* to

two insecticides..... FAN Dong, et al. (44)

Inhibitory effect of FGF-21 on platelet aggregation and activation in rats LI Deshan, et al. (52)

Functional role of endogenous small interfering RNA on degradation of

maternal mRNA during early embryonic development in mouse KONG Qingran, et al. (59)

Effects of compound Chinese herbal preparation on immune function, antioxidant function,

proliferative and apoptotic gene expression of bursa of Fabricius in

green foot chicken JIN Erhui, et al. (66)

Adsorption characteristics of Dibutyl Phthalate on black soil ZHANG Ying, et al. (78)

Study on abnormal rainfall characteristics and its contribution to

total precipitation in summer in Heilongjiang Province JIANG Lixia (86)

[Serial parameters]: CN23-1391/S *1957*m*A4*96*zh*P* ¥ 20.00*1 000*11*2019-03